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In uw brief van 26 mei stelt u vragen naar aanleiding van de op 28 mei door de Tweede Kamer 
aangenomen motie over de toetsing van zonneparken aan de zonneladder. Met deze brief geven wij 
antwoord op de door u gestelde vragen.  
 
1. Bent u het met ons eens dat de korte termijn focus moet liggen op het zoveel mogelijk benutten 

van het dakpotentieel voor de opwekking van duurzame energie? 
Wij zijn het met u eens dat het benutten van daken voor zonne-energie belangrijk is om de doelstelling 
voor het duurzaam opwekken van energie te halen. Uit de door ons berekende energiemix blijkt dat na 
volledige benutting van de potentieel geschikte daken er nog een grote opgave overblijft als we de 
vastgestelde doelstellingen willen halen.  
 
Voor zonne-energie zetten we met het oog op de lange termijn daarom in op meerdere sporen: 

 Het zoveel mogelijk stimuleren van zon op dak; 

 Het gebruiken van restgronden voor zonnepanelen: bijvoorbeeld braakliggende gronden, 
reststroken bij infrastructuur e.d.; 

 Kleinschalige toepassing van zonnepanelen op bestaande erven; 

 ‘Zon op erf’ of ‘rood voor zon’; 

 Opstellingen van zonnepanelen in het buitengebied. 
 
Bovengenoemde punten geven de voorkeursvolgorde weer voor het realiseren van zonne-energie. 
Om de doelstellingen voor duurzame energieopwekking te halen is echter inzet op alle tredes nodig.   
 
2. Bent u het met ons eens dat de zonneladder zo snel mogelijk moet worden toegepast bij 

toekomstige aanvragen van zonneparken? 
De belangrijkste criteria waar de zonneladder op is gebaseerd maken onderdeel uit van de richtlijnen 
zonneparken in het buitengebied. Dit zijn criteria over het participatieproces, lokaal profijt en 
eigenaarschap en zorgvuldige inpassing in natuur en landschap. De richtlijnen worden binnenkort ter 
vaststelling aangeboden aan de gemeenteraad, zodat er een helder afwegingskader ligt voor 
toekomstige aanvragen voor zonneparken. Daarbij zetten we in op alle sporen uit de zonneladder: van 
het stimuleren van zon op dak tot het op een goede en zorgvuldige manier realiseren van  
opstellingen van zonnepanelen in het buitengebied. 
 
In aanvulling daarop zien wij mogelijkheden om later in de tijd targets uit te werken en te koppelen aan 
de genoemde tredes. Hierover gaan wij graag met de raad nader in gesprek bij de verdere uitwerking 
van de energiemix, de motie integrale aanpak energietransitie van 11 april en de regionale 
energiestrategie.  



  

 
3. Bent u bereid om in aanloop naar de RES de zonneladder een belangrijke rol te geven in de 

volgordelijkheid van opwekking zonne-energie? 
Zoals  bij  de beantwoording van voorgaande vragen is aangegeven sluiten wij aan bij de opzet van de 
zonneladder, maar zien wij dat inzet op alle sporen noodzakelijk is. Er is dus in de tijd geen 
volgordelijkheid in de uitvoering van de treden. Wij zien mogelijkheden voor nadere uitwerking van de 
zonneladder door targets te koppelen aan de tredes, ook in relatie tot de RES. 
 
4. Wat zou het college nog meer kunnen doen om burgers en bedrijven te stimuleren om 

zonnepanelen op het dak te realiseren in plaats van op landbouwgrond? 
Het college blijft ook bij nieuwe ontwikkelingen inzetten op het stimuleren van zonnepanelen op 
daken. Bewustwording en stimulering van het treffen van maatregelen in en om het eigen huis zal 
onderdeel uitmaken van de  nog uit te werken integrale aanpak naar aanleiding van de door de 
gemeenteraad op 11 april aangenomen motie.  
 
Daarnaast blijft het college inzetten op bewustwording via de bekende lijnen, zoals de energiescans 
en (bewoners)avonden vanuit het Energieloket, duurzaamheidspagina in het weekblad Salland, 
bewustwording bij diverse (gemeentelijke) bijeenkomsten zoals kaveluitgiftes of Salland Cafés. Ook 
blijft het college initiatieven ondersteunen met aandacht voor verduurzamingsmaatregelen, zoals de 
Energieaanpak bedrijven van Kring Raalte Werkgevers. Naast gemeentelijke inzet zijn er ook diverse 
stimuleringssubsidies en leningen bij RVO en de Provincie beschikbaar.  
 
5. Wat zou het college kunnen doen om (juridische) belemmeringen weg te nemen om 

zonnepanelen op het dak te realiseren? 
Er zijn op dit moment weinig juridische belemmeringen waar wij als college invloed op hebben die het 
plaatsen van zonnepanelen op daken tegenhouden. Het plaatsen van zonnepanelen op daken kan in 
de meeste gevallen zonder vergunning.   
Wij zien vooral privaatrechtelijke (eigendom en aansprakelijkheid), en fiscaal juridische en financiële 
belemmeringen voor zon op dak. Hier hebben wij als college geen directe invloed op.   
 
6. Wat zou het college kunnen doen om zorgen weg te halen bij inwoners en agrariërs met 

betrekking tot bijvoorbeeld storingen bij automatische melksystemen? 
Er zijn ons inderdaad situaties bekend waarbij storingen zijn opgetreden. Professionele installatie met 
support en goede foutdiagnose van de installateur zijn daarom van belang. Inmiddels zijn er ook vele 
succesvolle installaties zonder storingen aangelegd.  
Bij vragen kunnen de energievakmannen van het energieloket ingeschakeld worden voor een advies 
op maat of het organiseren van een buurtbijeenkomst. Bij specifieke vragen van ondernemers of 
andere erfeigenaren in het buitengebied kan ook een beroep worden gedaan op de ervencoach. De 
ervencoach kan de betreffende ondernemer adviseren en verwijzen naar waar informatie en advies 
verkregen kan worden, ook over de mogelijkheden voor duurzame energieopwekking.  
 
We hopen u voldoende te hebben geïnformeerd, 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van de gemeente Raalte, 
 
 
 
 
 
de secretaris de burgemeester 
Karin Cornelissen Martijn Dadema 

 


